
Geachte medewerk(st)er, 

 

Zou u dit bericht willen doorsturen aan de raadsleden en aan de 

wethouders die dierenwelzijn en volksgezondheid in portefeuille 

hebben? 

 

In Nederland zijn er geen regels voor wat betreft geluiden die de 

mensen in principe niet kunnen horen. Maar wat als je het wel hoort? 

Dan heb je pech? Soms wordt er onterecht diagnose tinnitus toegekend 

terwijl het om fysiek aanwezig geluid gaat. Ons gehoor wordt helaas 

niet volledig getest door audiologisch centra. Zowel op lagere tonen 

niet als hoge tonen. 

 

Laagfrequent ( < 125 Hz) en infrasoon ( < 25 Hz) geluid is een sterk 

toenemend, maar nog steeds onderschat fenomeen in de westerse, 

geïndustrialiseerde wereld. Door de groei van de economie, de toename 

van steeds zwaardere installaties en de verhoging van druk in 

leidingen, komen op steeds meer plekken zware, lage bromtonen en 

trillingen voor. 

 

De eerste serieuze aandacht in Nederland vond plaats in de jaren ‘90 

van de vorige eeuw in de regio Rijnmond. Daarna is de problematiek min 

of meer in de vergetelheid geraakt, is er weinig onderzoek meer gedaan 

en zijn er weinig nieuwe feiten meer naar boven gekomen. 

 

In de loop der jaren is er wel een sterke toename geconstateerd aan 

klachten met betrekking tot laagfrequent geluid. Eerst vooral uit de 

zuidelijke Randstad, later uit Zuid-Limburg, vervolgens uit de 

noordelijke provincies en tegenwoordig vanuit het hele land. Ook 

metingen in het land tonen aan dat het LFg steeds sterker, meer 

continu en wijdverbreid wordt. Geen wonder, want de uitbreiding van 

LFg-producerende industrie gaat door, zonder een effectieve 

bescherming voor burgers en omwonenden aan de hand van adequate 

normering, handhaving en monitoring van dit milieu aspect. 

 

Om enigszins het hoofd te kunnen bieden aan de grote krachten die hier 

aan het werk zijn, is de Stichting Laagfrequent Geluid opgericht. Want 

hoewel we in een democratisch land leven en elke burger rechten heeft, 

is het in de praktijk maar moeilijk de juiste weg en het juiste gehoor 

te vinden. En als eenling is men vaak kansloos tegenover grote 

multinationals en wordt men door de overheid en gezondheidsdiensten 

niet altijd serieus genomen. Het is dus belangrijk krachten te 

bundelen. 

 

Over het hele land zitten ondertussen duizenden individuen, die door 

het gebrek aan ondersteuning en expertise regelmatig de wanhoop nabij 

zijn. LFg verdient echter alle aandacht, want het heeft voor de 

getroffenen een verwoestende impact op hun leven. Laat hen dus niet in 

de kou staan, neem hen serieus en geef hen een normaal leven terug, 

want LFg ís een oplosbaar probleem ! 

 

Bent u bereid om de leemte in de wetgeving te gaan aanvullen? En is 

het niet egoïstisch dat de wetgeving alleen rekening houdt met 

geluiden dat mensen kunnen horen? Wat dan met dieren? 

 

 



Bent u bereid zich in te zetten voor:  op het invoeren van wet- en 

regelgeving op gebied van laagfrequent geluid, infrasoon geluid en 

trillingen; 

-laagfrequent geluid, infrasoon geluid en trillingen als erkend 

milieu- en gezondheidsthema te laten opnemen in het beleid van 

overheden en andere disciplines? 

 

Meer informatie kunt u vinden op www.laagfrequentgeluid.nl 

Hoogfrequent geluid: www.pieptonen.nl dat een veel kleiner bereik 

heeft. Lage tonen kunnen kilometers bereik hebben. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Dijk 

Noorderhogeweg 20A 

9207 DP Drachten 

Gaarne post te versturen via de e-mail. Het adres heeft geen brievenbus. 

 


